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Debat Perspectiefnota                                                   27 juni 2022 

1e termijn 
 
Het percentage van de Nederlandse bevolking dat het leven een rapportcijfer van 7 of hoger 
geeft, is nog nooit zo laag geweest, maar 83,7% (CBS). Want ook in 2021 beheerste het 
coronavirus ons leven, met grote gevolgen voor de zorg, maar ook voor onze economie en 
ons sociale leven. We zien toenemende bestaansonzekerheid en kansenongelijkheid, 
eenzaamheid en psychische problemen. 
  
En dan helpt het niet dat door de oorlog in Oekraïne de gas- en benzineprijzen  de pan uit 
rijzen en onze boodschappen in een jaar tijd 15% duurder zijn geworden, waardoor mensen 
die het al niet breed hadden nog meer moeite hebben om het hoofd boven water te 
houden. Ook mensen met een middeninkomen hebben moeite rond te komen. Daarnaast 
zijn er de zorgen om betaalbaar wonen, ons milieu en het gezond en groen houden van onze 
directe leefomgeving. 
 
Hoe kunnen wij in Zoetermeer helpen om die schokken op te vangen? Naast materiële 
welvaart gaat het daarbij juist ook om zaken als gezondheid, onderwijs, milieu en 
leefomgeving, sociale cohesie, persoonlijke ontplooiing en veiligheid. De vraag wat 
Zoetermeer te bieden heeft aan bijvoorbeeld werk, scholen en woningen maar ook aan de 
kwaliteit van de leefomgeving, is daarom van groot belang voor de welvaart en het welzijn 
van onze inwoners.  
 
De PvdA is van nature optimistisch en vooruitstrevend, gericht op een betere toekomst voor 
ons allemaal. Wij zien ook zeker kansen en mogelijkheden. Maar: we moeten echt samen 
aan de bak om ervoor te zorgen dat we er over 4 jaar beter voorstaan. En dat betekent op 
korte termijn acute problemen oplossen en voor de langere termijn positieve ontwikkelingen 
en veranderingen in gang zetten. 
 
De Perspectiefnota is dit jaar dun en niet spannend, want er staat geen nieuw beleid in. Ook 
het coalitieakkoord is dun en op hoofdlijnen. Nieuwe voornemens staan er wel in, maar 
zodanig verpakt tussen oude voornemens waar niets nieuws aan is, dat wij aan het 
coalitieakkoord nog weinig houvast hebben.  
 
We hopen van harte dat de nieuwe wethouders ons meer inzicht kunnen geven in waar het 
op een aantal beleidsterreinen nu echt naartoe gaat de komende jaren.  
 
Voorzitter, onze kernwaarden bestaanszekerheid en kansengelijkheid zien wij diverse keren 
terugkomen in het coalitieakkoord. YES! Maar nogmaals vragen wij: hoe ziet het college dat 
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voor zich als in de Omgevingsvisie Zoetermeer 2040 staat dat sociale voorzieningen aan het 
wettelijk minimum worden herijkt en de woorden inclusiviteit en (tegengaan van) 
discriminatie er niet eens in staan? Gaan we sociale voorzieningen afbreken, of juist weer 
opbouwen?  
 
Om het college een beetje op weg te helpen, dienen wij 5 moties in:  
 
1. Net als in voorgaande jaren vragen wij aandacht voor het concept Bieb op School, deze 
keer om een bedrag beschikbaar te stellen om de bestaande biebs te onderhouden en te 
actualiseren. 
 
2. Net als in Rotterdam willen wij voor Zoetermeer een actieplan statushouders, waarbij er 
onder meer op wordt ingezet om statushouders zo snel mogelijk een baan aan te bieden in 
de stad, hetgeen zorgt voor snellere integratie en uiteindelijk minder kosten. 
 
3. De PvdA vindt dat de gemeente een voorbeeldfunctie heeft als het gaat om gelijke 
beloning van mannen en vrouwen in gelijke functies. Wij willen graag onderzoeken hoe de 
gemeente het op dit punt doet. 
 
4. Discriminatie en uitsluiting komen helaas steeds meer voor. Daarom pleiten wij in 
Zoetermeer voor een zogenoemde Alliantie Inclusie en Diversiteit, een platform waarbij  
zoveel mogelijk Zoetermeerse organisaties en bedrijven zich aan kunnen sluiten, die 
gelijkwaardigheid op diverse leefgebieden willen bevorderen. 
 
5. Jongeren voelen zich ook vaak buitengesloten en zoeken een eigen plek in hun wijk om 
leuke activiteiten te ontplooien. Een jeugdhonk  of chillplek voor en door jongeren, waar zij 
elkaar op een positieve manier kunnen ontmoeten, lijkt ons in iedere wijk een must.  
 
 
Voorzitter, duurzaam denken en doen is een grote uitdaging waar we echt ambitieus beleid 
op moeten voeren. Wat ons betreft wordt wethouder Velzen een coördinerend wethouder 
Duurzaamheid, die op alle beleidsterreinen het duurzaamheidsgehalte coördineert, bewaakt 
en stimuleert. Hiertoe dienen wij een motie in. 
 
Het Zoetermeerse Duurzaamheidspact,  door het vorige college omarmd en tot vertrekpunt 
van beleid gemaakt, lijkt op het stadhuis in rook te zijn opgegaan. Ojee daar gaat de 
luchtkwaliteit... Wij hopen dat wethouder Velzen kan bevestigen dat het pact nog steeds de 
basis is voor het beleid?  
 
In het nieuwe coalitieakkoord lezen wij niets over het Van Tuyllpark of natuurkerngebied de 
Plas van Poot. Wij hopen dat plannen hiervoor snel naar de raad komen. De Vrienden van de 
Plas willen echter graag snel weten hoe de grenzen van het gebied zullen worden 
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vastgesteld. Daarom dienen wij een motie in om hier snel duidelijkheid over te geven en 
daarnaast om de Vrienden van de Plas van Poot te helpen om de unieke wandeling rondom 
de plas compleet te maken door het aanleggen van twee ontbrekende stukjes voetpad. Het 
mooie daarvan is dat de wandeling dan ook toegankelijk is voor mensen met een beperking 
of mensen met kinderwagens.  
 
Een andere grote uitdaging is betaalbaar wonen.  Het college wil een evenwichtige balans 
tussen sociale huur, particuliere huur en koopwoningen. Wat betekent dat?, zo vragen wij 
wethouder Weerwag opnieuw. Wat gaat dit college nu echt betekenen voor onze inwoners 
die al jaren op een wachtlijst staan?  
 
Wordt het percentage van 27% sociale huur bij nieuwbouw getorpedeerd? Of wordt de 
minister voor Wonen gevolgd dat we naar 30% moeten? Wordt het meer of minder? Wij 
willen hier snel een concreet antwoord op, want we vrezen het ergste. 
 
Wij vreesden ook het ergste toen het vorige college te ambitieuze plannen maakte voor 
Markt 10. Wat blijkt: ontwikkelaars sprongen geen gat in de lucht. Wat een gat in de márkt 
leek, werd letterlijk een gat ín de Markt.  Maar de PvdA is niet voor één gat te vangen. 
Daarom stellen wij voor hier samen met omwonenden een tijdelijke invulling voor te vinden 
die de boel nog een beetje opfleurt. Een tiny forest met een beuk erin misschien? We laten 
het graag aan de wethouder en de buurtbewoners over. 
 
In het coalitieakkoord staat een onderzoek aangekondigd naar een landtunnel over de 
Afrikaweg bij de Entree, daar lijkt deze ons echter geen haalbare kaart. Maar als we toch aan 
het onderzoeken slaan, doe dan maar meteen een onderzoek naar een overkapping van de 
tunnelbak aan de Europaweg. 
  
Dit is niet bedoeld als flauwe jij-bak, maar oprecht een vraag naar de mogelijkheden. De 
PvdA wil van dit stukje Zoetermeer graag een fraaie en slimme verbinding tussen het Stads- 
en het Woonhart maken, met een combinatie van wonen en groen.  
 
Voorzitter, de afgelopen tijd zijn er een aantal vreselijke misdrijven in  onze stad gebeurd. 
Zoetermeer is blijkbaar ook de plek waar minderjarigen schietend door de stad lopen, 
concludeert de PvdA wrang. Dit willen wij niet in onze stad, hier moet uiteraard stevig tegen 
opgetreden worden.  
 
Maar overal camera’s ophangen helpt niet. Misschien wel iets bij repressie als je tenminste 
ook capaciteit vrijmaakt om de camera’s uit te lezen, maar de PvdA wil met het college 
vooral kijken naar mogelijkheden om jeugdproblematiek preventief aan te pakken.  
 
Daarbij willen wij ook kijken naar wat jongeren in hun vrije tijd doen. En daarom is het ook 
zo jammer dat er bij dit college alleen voor meer sport en evenementen plaats lijkt te zijn.   
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In de cultuursector lopen veel jongeren rond die zonder een plek om zich te uiten in 
eenzaamheid thuis komen te zitten of mentale problemen krijgen. 
Als een groeimodel voor sportvoorzieningen kan, dan ook voor cultuur! Hier dienen wij 
opnieuw een motie voor in en we hopen op een positief advies.  
 
Voorzitter, op sommige raadsvoorstellen, zoals dat over wijkgericht werken, wacht de PvdA 
al jaren. Maar afgelopen week kwam een raadsvoorstel waar wij totaal niet op zaten te 
wachten, namelijk over het schrappen van de subsidie aan museum De Voorde, wel al met 
sneltreinvaart binnen. Hier is wat ons betreft het laatste woord nog niet over gezegd, want 
de PvdA vindt het waanzin dat er in onze stad kennelijk maar plaats is voor één museum en 
dat De Voorde kennelijk geen tijd krijgt om zichzelf te ontwikkelen. 
 
De huidige locatie van Museum De Voorde komt daardoor waarschijnlijk leeg te staan. 
Krijgen we naast het Gat in de Markt nu ook nog een gigantisch leegstaand pand aan het 
Stadhuisplein?  
 
Er zijn al weinig plekken in de stad die als bestemming ‘Cultuur’ hebben, en we hebben nog 
een toezegging van het college uit september liggen, dat we gaan kijken naar een gezonde 
toekomst voor onze amateurgezelschappen. De PvdA ziet hier volop combinatiekansen. 
Wethouder, zullen we afspreken dat bij een eventueel vertrek van De Voorde het pand in 
ieder geval voor Cultuur behouden blijft en dat dit niet wéér een horecapand wordt? En dat 
we met de cultuursector gaan kijken welke mooie culturele initiatieven hier wel een plaats 
kunnen krijgen?  
 
Voorzitter, tot slot: onze opdracht voor de komende 4 jaar is: met elkaar kansen zien en 
benutten en de problemen die we hebben het hoofd bieden. Waar we overeenkomsten zien, 
werkt de PvdA graag met alle partijen samen. Waar grote verschillen zitten, zullen wij zeer 
kritisch zijn, tegenvoorstellen doen en proberen zaken bij te sturen.  
 
Met dat bijsturen hebben we vandaag een begin willen maken met de voorstellen in onze 
moties. De PvdA wenst u, het college en de ambtenaren de komende 4 jaar heel veel succes 
toe bij het mooie  werk voor de inwoners van de stad. Want die stad maken we samen. 


